
Rada Miejska w Solcu Kujawskim 

 

Protokół nr LXIV/23 

LXIV sesja odbyta w dniu 17 marca 2023 r.  

Obrady rozpoczęto 17 marca 2023 o godz. 13:00, a zakończono o godz. 15:34 tego samego 

dnia. 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie kworum. 

W posiedzeniu wzięło udział 12 Radnych. 

Obecni: 

1. Andrzej Bąbka  

2. Grażyna Bieniek 

3. Bartłomiej Czaki 

4. Mariusz Damrat 

5. Agnieszka Dorawa 

6. Justyna Gapska 

7. Beata Kołota 

8. Wiesław Kowalski 

9. Adam Michalak 

10. Tomasz Pacek 

11. Marzanna Szewczyk 

12. Alicja Żaguń 

Nieobecni, usprawiedliwieni Radni: Dariusz Chojnacki, Szymon Raczyński oraz Tadeusz 

Szczepański 

Lista obecności Radnych stanowi – zał. nr 1 

Lista zaproszonych gości stanowi – zał. nr 2.  

 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

 

B. Czaki – Przewodniczący RM – Czy są uwagi do zaproponowanego porządku obrad 

LXIV sesji RM ?  

Radni nie wnieśli.  

 

B. Czaki – Przewodniczący RM – Kto z Radnych jest za przyjęciem porządku obrad ? 

Wyniki głosowania 

ZA : 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 



 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Andrzej Bąbka, Grażyna Bieniek, Bartłomiej Czaki, Mariusz Damrat, Agnieszka Dorawa, 

Justyna Gapska, Beata Kołota, Wiesław Kowalski, Adam Michalak, Tomasz Pacek, 

Marzanna Szewczyk, Alicja Żaguń. 

NIEOBECNI (3) 

Dariusz Chojnacki, Szymon Raczyński, Tadeusz Szczepański. 

 

Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie (zał. 3).  

 

3. Sprawozdanie z działalności Burmistrza Solca Kujawskiego w okresie od 20 grudnia 

2022 r. do 6 marca 2023 r. 

 

T. Substyk – Burmistrz Solca Kujawskiego – przedstawiła ww. sprawozdanie, które 

stanowi – zał. nr 4 do niniejszego protokołu.   

 

B. Czaki – Przewodniczący RM – Czy są uwagi, zapytania do ww. sprawozdania ?  

Radny A. Michalak – jaki jest pomysł władz, żeby środki wydane na inwestycje np. na 

budowę groty solnej czy sauny przy OSiR-e odzyskać ? Jakie stawki za media były 

zaplanowane w budżecie na 2023 rok w jednostkach podległych urzędowi w porównaniu do 

roku 2022 ?   

Odpowiedzi udzieliła T. Substyk – Burmistrz Solca Kujawskiego informując, że budowa 

groty solnej była możliwa dzięki temu, że Gmina otrzymała dofinansowanie z środków zew. 

Wnioski o dofinansowanie Gmina składa tam gdzie ogłaszane są konkursy. Ustalony został 

nowy cennik korzystania z basenu, stawka została zwiększona ale w tej cenie wliczono też 

koszt korzystania z saun, z groty natomiast nie. Wejście do niej jest osobne i płaci się osobno.  

Co do ustalonych kosztów za korzystanie z mediów, to każdy z Dyrektorów jednostek do 

budżetu na 2023 r. przygotował plan na poziomie roku poprzedniego, wówczas nie było 

wiadomo jeszcze nic o podwyżkach i o ile procent one wzrosną.   

A.Kowalska – Skarbnik Gminy – Gmina posiada rezerwę w wysokości 270 000 zł do 

wykorzystania, jednak czekamy na rozliczenia i faktury z poszczególnych jednostek 

organizacyjnych żeby uwzględnić jakiego rzędu są to pieniądze.  



Radny A. Michalak zwrócił uwagę na koszty związane z utrzymaniem basenu jak i saun. 

Sauny są czynne 12 godz. w tyg. Czy przy takiej liczbie godzin jest możliwe to, aby 

inwestycja się zwróciła ?   

T. Substyk – Burmistrz Solca Kujawskiego odpowiedziała, że zwrot z tego typu inwestycji 

przelicza się na lata. Ma ona przede wszystkim poprawić konkurencyjność naszego basenu 

oraz służyć mieszkańcom jako dodatkowa atrakcja. Niemożliwym jest, aby już w tym roku 

zwrócił się koszt z saun. Kształtowanie stawek za korzystanie z basenu i saun trzeba robić z 

dużą rozwagą. Na ten moment trudno jest określić czy zaproponowana stawka jest za mała 

czy za duża. Zobaczymy jakie będzie zainteresowanie z możliwości korzystania nie tylko z 

basenu ale i ze saun.   

Radny A. Michalak – na poprzedniej sesji Pani Burmistrz powiedziała, że być może Gmina 

stoi przed wizją zamknięcia basenu, tym samym zasiała Pani niepewność wśród pracowników 

basenu, dlatego zwrócił się z prośbą aby albo ich uspokoić albo określić jak ta przyszłość 

będzie wyglądać.    

T. Substyk – Burmistrz Solca Kujawskiego odpowiedziała, że być może trzeba będzie 

zamknąć basen, bo inne Gminy zamykają bo jest trudny czas. Jeśli planuje się zamknięcie 

basenu, to trzeba pomyśleć o wszystkich pracownikach, dobrze to rozważyć. Jest to zbyt 

poważna decyzja, że podejmować ja pochopnie. Ciężko na ten moment określić co się może 

wydarzyć, czekamy na spłynięcie wszystkich dokumentów z jednostek podległych, wówczas 

trzeba będzie się spotkać, przeanalizować całą sytuację wspólnie, również z Radnymi. Czy 

rezerwa budżetowa, którą dysponujemy wystarczy ? Tego nie wiadomo na dzień dzisiejszy.  

Radny A. Bąbka – zwrócił się z pytaniem dot. podwyższenia stawki za wodę i 

odprowadzanie ścieków. Kwota ogólna podana w ww. sprawozdaniu w wysokości 1,5 mln zł 

w przeliczeniu na liczbę mieszkańców daje to stawkę 100 zł za osobę. To bardzo wysoka 

stawka.  

T. Substyk – Burmistrz Solca Kujawskiego - odpowiedziała, że to środki przeznaczone na 

podwyższenie stawki za m3 wody i za odprowadzenie ścieków tj. o 20 i 30 % podwyżki. 

B. Białkowska – Zastępca Burmistrza – dodała, że ustalona została taryfa na okres 3 lat. 

Ustalając taryfę w ostatnim okresie nikt nie był w stanie przewidzieć obecnej sytuacji 

związanej z np. wzrostem paliwa, energii itp., w niektórych okolicznościach zostały 

zwiększone też stawki VAT itp. Wszystko to wpłynęło na to, że po przeanalizowaniu kosztów 

ZGK Sp. z o.o. stwierdziło, że te środki, które zaplanowali są niewystarczające na pokrycie 



kosztów dostarczania wody i odprowadzania ścieków. Wiąże się to z ww. składnikami ale 

również z odprowadzaniem tych ścieków do oczyszczalni ścieków „Chemwik”. 1,5 mln zł to 

jest koszt ogólny ustalony na rok. Dodała, że Wody Polskie przyjęły wniosek o zatwierdzenie 

taryf ale jednocześnie zwróciły się z zapytaniem do Gminy czy popiera ten wniosek oraz z 

prośbą o określenie się czy dopłaci do pokrycia tej stawki np. pół mln zł czy 1 mln zł. Gmina 

odpowiedziała, że co do wysokości kosztów nie wnosi uwag jednak na dzień dzisiejszy nie 

jest w stanie dopłacić do taryf. Nie wiemy czy Wody Polskie zatwierdzą czy też nie te taryfy, 

czekamy na odpowiedź.  

Co do szczegółowych kosztów i kalkulacji, to ustosunkuje się do nich Prezes ZGK Sp. z o.o. 

na kolejnej sesji RM.        

 

4. Sprawozdanie z dokonywanych umorzeń wierzytelności jednostek budżetowych oraz 

ulg udzielonych w trybie Uchwały Rady Miejskiej z dnia 14 stycznia 2022 r. Nr 

XXXIX/309/22 za okres od 01 stycznia do 31 grudnia 2022 roku. 

 

A.Kowalska – Skarbnik Gminy Solec Kujawski – przedstawiła ww. sprawozdanie.  

B. Czaki – Przewodniczący RM – Czy są uwagi, zapytania do ww. sprawozdania ?  

Radni uwag nie zgłosili.   

Ww. sprawozdanie stanowi – zał. 5 do niniejszego protokołu.  

 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Solec Kujawski na 2023 rok. 

 

A.Kowalska – Skarbnik Gminy Solec Kujawski – przedstawiła ww. projekt uchwały. 

 

B. Czaki – Przewodniczący RM – Czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały ?  

Radni nie wnieśli. 

 

B. Czaki – Przewodniczący RM – podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy 

Solec Kujawski na 2023 rok.  

Kto z Radnych jest za przyjęciem w/w projektu uchwały? 

 

Wyniki głosowania 



ZA : 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Andrzej Bąbka, Grażyna Bieniek, Bartłomiej Czaki, Mariusz Damrat, Agnieszka Dorawa, 

Justyna Gapska, Beata Kołota, Wiesław Kowalski, Adam Michalak, Tomasz Pacek, 

Marzanna Szewczyk, Alicja Żaguń 

NIEOBECNI (3) 

Dariusz Chojnacki, Szymon Raczyński, Tadeusz Szczepański. 

 

Uchwała Nr LXIV/439/23 RM została podjęta jednogłośnie (zał. 6).  

 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Solec 

Kujawski na lata 2023 - 2026. 

 

A.Kowalska – Skarbnik Gminy Solec Kujawski – przedstawiła ww. projekt uchwały. 

 

B. Czaki – Przewodniczący RM – Czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały ?  

Radni nie wnieśli. 

 

B. Czaki – Przewodniczący RM – podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej 

prognozy finansowej Gminy Solec Kujawski na lata 2023 - 2026. 

 

Kto z Radnych jest za przyjęciem w/w projektu uchwały? 

 

 

Wyniki głosowania 

ZA : 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Andrzej Bąbka, Grażyna Bieniek, Bartłomiej Czaki, Mariusz Damrat, Agnieszka Dorawa, 

Justyna Gapska, Beata Kołota, Wiesław Kowalski, Adam Michalak, Tomasz Pacek, 

Marzanna Szewczyk, Alicja Żaguń. 



NIEOBECNI (3) 

Dariusz Chojnacki, Szymon Raczyński, Tadeusz Szczepański. 

 

Uchwała Nr LXIV/440/23 RM została podjęta jednogłośnie (zał. 7). 

 

7. Podjęcie uchwały w sprawie funduszu sołeckiego na 2024 rok. 

 

B. Białkowska – Zastępca Burmistrza – przedstawiła ww. projekt uchwały. 

 

B. Czaki – Przewodniczący RM – Czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały ?  

Radni nie wnieśli. 

 

B. Czaki – Przewodniczący RM – podjęcie uchwały w sprawie funduszu sołeckiego na 2024 

rok. 

Kto z Radnych jest za przyjęciem w/w projektu uchwały? 

 

Wyniki głosowania 

ZA : 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Andrzej Bąbka, Grażyna Bieniek, Bartłomiej Czaki, Mariusz Damrat, Agnieszka Dorawa, 

Justyna Gapska, Beata Kołota, Wiesław Kowalski, Adam Michalak, Tomasz Pacek, 

Marzanna Szewczyk, Alicja Żaguń. 

NIEOBECNI (3) 

Dariusz Chojnacki, Szymon Raczyński, Tadeusz Szczepański. 

Uchwała nr LXIV/441/23 RM została podjęta jednogłośnie (zał. 8). 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

przystąpienie do Stowarzyszenia „Droga Ekspresowa S10”. 

 

T. Substyk – Burmistrz Solca Kujawskiego – przedstawiła ww. projekt uchwały. 

 

B. Czaki – Przewodniczący RM – Czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały ?  



Radni nie wnieśli. 

 

B. Czaki – Przewodniczący RM – podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

przystąpienie do Stowarzyszenia „Droga Ekspresowa S10”.  

 

Kto z Radnych jest za przyjęciem w/w projektu uchwały? 

 

Wyniki głosowania 

ZA : 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Andrzej Bąbka, Grażyna Bieniek, Bartłomiej Czaki, Mariusz Damrat, Agnieszka Dorawa, 

Justyna Gapska, Beata Kołota, Wiesław Kowalski, Adam Michalak, Tomasz Pacek, 

Marzanna Szewczyk, Alicja Żaguń. 

NIEOBECNI (3) 

Dariusz Chojnacki, Szymon Raczyński, Tadeusz Szczepański. 

 

Uchwała nr LXIV/442/23 RM została podjęta jednogłośnie (zał. 9). 

9. Podjęcie uchwały w sprawie określenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności 

za pobyt w schronisku dla osób bezdomnych lub w schronisku dla osób bezdomnych z 

usługami opiekuńczymi. 

 

I.Konaszewska – Z-ca Dyrektora MGOPS - przedstawiła ww. projekt uchwały. 

 

B. Czaki – Przewodniczący RM – Czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały ?  

Radna B. Kołota – Czy z terenu naszej Gminy są osoby, które obecnie korzystają z tych 

usług ?  

I.Konaszewska – Z-ca Dyrektora MGOPS – odpowiedziała, że 3 osoby korzystają ze 

schroniska dla osób bezdomnych, bez usług opiekuńczych.  

 

B. Czaki – Przewodniczący RM – podjęcie uchwały w sprawie określenia szczegółowych 

zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w schronisku dla osób bezdomnych lub w schronisku 



dla osób bezdomnych z usługami opiekuńczymi.  

 

Kto z Radnych jest za przyjęciem w/w projektu uchwały? 

 

Wyniki głosowania 

ZA : 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Andrzej Bąbka , Grażyna Bieniek, Bartłomiej Czaki, Mariusz Damrat, Agnieszka Dorawa, 

Justyna Gapska, Beata Kołota, Wiesław Kowalski, Adam Michalak, Tomasz Pacek, 

Marzanna Szewczyk, Alicja Żaguń 

NIEOBECNI (3) 

Dariusz Chojnacki, Szymon Raczyński, Tadeusz Szczepański 

 

Uchwała nr LXIV/443/23 RM została podjęta jednogłośnie (zał. 10). 

10. Sprawozdanie z działalności Miejsko – Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Solcu Kujawskim za 2022 rok. 

 

H. Stamm – Dyrektor MGOPS – przedstawiła ww. sprawozdanie.  

B. Czaki – Przewodniczący RM – Czy są uwagi, zapytania do ww. sprawozdania ?  

Radni uwag nie zgłosili.   

Ww. sprawozdanie stanowi – zał. 11 do niniejszego protokołu.  

 

11. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w 

Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie dla Gminy Solec Kujawski na lata 

2021-2025 w 2022 roku. 

I.Konaszewska – Zastępca Dyrektora MGOPS - przedstawiła ww. sprawozdanie.  

 

B. Czaki – Przewodniczący RM – Czy odnotowuje się spadek w stosunku do roku 

poprzedniego jeśli chodzi o przemoc wobec małoletnich ?   



I. Konaszewska – Zastępca Dyrektora MGOPS – odpowiedziała, że dane statystyczne 

pokazują, że spada. Jeśli otrzymujemy niepokojące sygnały, które docierają do MGOPS to na 

każdy z nich odpowiadamy. 

B. Czaki – Przewodniczący RM – Czy są inne uwagi, zapytania do ww. sprawozdania ?  

Radni uwag nie zgłosili.   

Ww. sprawozdanie stanowi – zał. 12 do niniejszego protokołu. 

 

12. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Wspierania Rodziny dla Solca 

Kujawskiego na lata 2020 – 2022 za 2022 rok. 

 

I. Organiak – Zastępca Dyrektora MGOPS - przedstawiła ww. sprawozdanie.  

 

B. Czaki – Przewodniczący RM – Czy są uwagi, zapytania do ww. sprawozdania ?  

Ww. sprawozdanie stanowi – zał. 13 do niniejszego protokołu. 

 

13. Sprawozdanie merytoryczne z działalności Soleckiego Centrum Kultury za rok 2022. 

T. Rudny – Dyrektor SCK - przedstawił ww. sprawozdanie.  

 

B. Czaki – Przewodniczący RM – Czy są uwagi, zapytania do ww. sprawozdania ?  

 Radny A. Michalak – pogratulował Dyrektorowi tak bogatej oferty mimo, że na stanowisku 

Dyrektora jest od krótkiego czasu. Życzył dalszej kreatywności w działaniu, żeby mógł się 

dalej realizować i odwagi do działania.  

Ww. sprawozdanie stanowi – zał. 14 do niniejszego protokołu. 

 

14. Sprawozdanie z działalności Biblioteki Publicznej w Solcu Kujawskim w 2022 roku. 

 

I. Lichocka – Dyrektor Biblioteki Publicznej - przedstawiła ww. sprawozdanie.  

 

B. Czaki – Przewodniczący RM – Czy są uwagi, zapytania do ww. sprawozdania ?  



Ww. sprawozdanie stanowi – zał. 15 do niniejszego protokołu. 

 

15. Przedstawienie sprawozdań z działalności komisji stałych Rady Miejskiej za 2022 

rok. 

Sprawozdania z działalności komisji stałych przedstawili: M. Damrat – Przewodniczący K. 

Rewizyjnej, A. Żaguń – Przewodnicząca K. Edukacji, Kultury i Sportu, A. Dorawa – 

Przewodnicząca K. Społecznej, A. Bąbka – Zastępca Przewodniczącego K. Gospodarki i 

Budżetu oraz T. Pacek – Zastępca Przewodniczącego K. Skarg, Wniosków i Petycji.  

B. Czaki – Przewodniczący RM – Kto z Radnych jest za przyjęciem ww. sprawozdań z 

działalności komisji stałych RM za 2022 rok ?   

 

Wyniki głosowania 

ZA : 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Andrzej Bąbka, Grażyna Bieniek, Bartłomiej Czaki, Mariusz Damrat, Agnieszka Dorawa, 

Justyna Gapska, Beata Kołota, Wiesław Kowalski, Adam Michalak, Tomasz Pacek, 

Marzanna Szewczyk, Alicja Żaguń. 

NIEOBECNI (3) 

Dariusz Chojnacki, Szymon Raczyński, Tadeusz Szczepański. 

Sprawozdania z prac Komisji stałych RM stanowią - zał. 16 do niniejszego protokołu.  

 

16. Wolne głosy i wnioski. 

 

Radna M. Szewczyk – mieszkańcy proszą, aby w ich imieniu zwrócić się do policji o nie 

nakładanie mandatów na klientów przyjeżdżających po towar do sklepu medycznego na Placu 

Jana Pawła II. 

Odpowiedzi udzieliła B. Białkowska – Zastępca Burmistrza informując, że w tej sprawie 

wpłynęło pismo do Urzędu, odpowiedź udzielona została zgodnie z obowiązującymi 

przepisami prawa. Zgodnie z nową organizacją ruchu dopuszczono wjazd i parkowanie do 15 

min. samochodów zaopatrzenia na czas załadunku i rozładunku, pojazdów służ miejskich oraz 

mieszkańców Placu Jana Pawła II. Osoby niepełnosprawne posiadający Kartę parkingową 

mają możliwość parkowania przy sklepie. Dotyczy to też kierującego pojazdem, który 

przewozi osobę niepełnosprawną (posiadającego kartę parkingową). Ponadto dodała, że 



Gmina nie ma kompetencji, aby zwracać uwagę policji na to komu może, a komu nie 

nakładać mandaty.  

Radny A. Michalak – poinformował, że  Ministerstwo Sportu i Turystyki ogłosiło nabór do 

programu Olimpia, który dofinansowuje m.in. budowę nowego boiska wielofunkcyjnego ze 

stałą konstrukcją zadaszenia lub budowę stałego zadaszenia nad istniejącym już boiskiem. 

Dofinansowanie jest do 70%. Warto by się temu przyjrzeć i np. pomyśleć o budowie nowego 

boiska przy SP Nr 4.  

Odpowiedzi udzieliła T. Substyk – Burmistrz Solca Kujawskiego informując, że Gmina 

zapoznała się z tym programem. Przy SP 4 nie ma miejsca z uwagi na to, że znajduję się tam 

Orlik. Chcielibyśmy, aby tego typu boisko czy hala powstała przy ZSOiZ. Musimy też 

sprawdzić czy i ile środków finansowych należałoby zabezpieczyć w budżecie na ten cel.  

Radna A. Żaguń – zwróciła się z prośbą do Przewodniczącego Komisji Gospodarki i 

Budżetu o poprawienie w swoim sprawozdaniu liczby odbytych posiedzeń.  

B. Czaki – Przewodniczący RM – podziękował Dyrektorom jednostek za przedstawione 

sprawozdania, za zaangażowanie i pracę. Podziękowania należą się też pracownikom tychże 

jednostek. Podziękował też Radnym za pracę i zaangażowanie w 2022 roku. 

T. Substyk – Burmistrz Solca Kujawskiego – dodała, że podziękowania należą się też 

innym, naszym instytucjom za pracę, a którzy zgodnie z przepisami prawa nie mieli 

obowiązku składania swoich sprawozdań na sesji RM.   

 

17. Zamknięcie sesji. 

B. Czaki – Przewodniczący RM – podziękował Radnym, Burmistrzowi Solec Kujawskiego 

za udział w sesji i zamknął obrady sesji o godz. 15.34. 

 

Bartłomiej Czaki  

Przewodniczący 

Rady Miejskiej w Solcu Kujawskim 

 

Protokołowała: Katarzyna Ciudzińska 

 

 

 



  


